

24.03.2026

-/aabk

Referat af Bestyrelsesmøde i DOF Nordvestjylland, afholdt onsdag den 18. marts 2026, i Frøslev & Omegns Kulturhus, Elsøvej 240, 7900 Nykøbing Mors.

Til stede: Martin (MHH), Sten (SN), Jørn (JFa), Jens Kristian (JKK), Sabine (SAS), Kirsten Marie (KMH) og Aase (AABK)

Fraværende: Henrik (HHN), Jens (JF), Gerner (GM), Anna (AGW), Vibe (VSJ)

.....

Ad 0: Velkommen, samt bordet rundt med præsentation af en selv samt korte nyheder

MHH bød velkommen til mødet, og efter en omgang sandwich var der en kort præsentationsrunde samt en omgang bordet rundt.

Ad 1: Den endelige godkendelse af referater

Referaterne fra bestyrelsesmøderne den 13. januar og 17. februar samt referatet fra generalforsamlingen den 21. februar blev godkendt.

Ad 2: Godkendelse af dagsorden

MHH ønskede et ekstra punkt under punkt 3: 3.6. DOF's handleplaner. Dette godkendtes.

Ad 3: Diskussionspunkter

Bestyrelsen konstituerede sig som følger:

- Formand: Martin Høj Hansen
- Kasserer: Sten Nielsen (samt tegningsret til formanden). SN kontakter Jan.
- Sekretær: Aase Busk Kristensen

MHH anførte, at der var mange gode ting, specielt ulveforedraget ved Kent Olsen. SN foreslog, at Formandens beretning næste år blev delt op på flere personer. Regnskabsaflæggelsen kan reduceres tidsmæssigt. Sussi Pagh blev foreslået som foredragsholder på generalforsamlingen i 2027 med sit foredrag om krager.

Regler for lokalafdelinger skal tjekkes op mod forretningsordenen for DOF generel, specielt hvad angår afholdelse af fremtidige generalforsamlinger, som DOF generel gerne vil have afholdt senest søndagen i uge 5. Skal eventuelt ændres i DOF NV's vedtægter.

MHH oplyste, at Repræsentantskabsmødet afholdes den 18./19. april på Sjælland. Det blev foreslået, at HHN og FR giver et kort indlæg om arbejdet i DOF NV.

Arrangementsudvalget: Består af Aase Busk Kristensen, Jan Skjoldborg Kristensen, Jakob Barkholt og Brian Jakobsen. Der efterlyses en ekstra person til udvalget med særlig interesse for at arrangere foredrag, eventuelt i samråd med biblioteker, DN, BFN og andre organisationer.

Rådet for Nationalpark Thy: Jens Frimer erstatter Henrik Haaning Nielsen i Nationalpark Thy's bestyrelse.

Naturstyrelsen Thy's Brugerråd: Sten Nielsen erstatter Bent Lyngklup som suppleant.

Naturstyrelsen Midtjylland: Verner Vangsgaard Hansen erstatter Keld Dahl Pedersen.

Grønt Brugerråd, Thisted Kommune: Sabine Stosiek erstatter Carsten Krog Pedersen (back-up fra Sten Nielsen).

Punkter fra Visionsmødet kan bruges. Det kan nævnes, at "her har vi gjort noget", og "noget vi vil arbejde videre med". Blandt andet teknologi (lytteudstyr) og inddragelse af gerne 2 unge mennesker. MHH udarbejder svar til Sigrid. Der blev også nævnt aftenskolehold i ornitologi – eventuelt i samarbejde med DN eller BFN, ekskursioner, besøg til genopretningsområdet.

Ad 4: Projekter

JKK oplyste, at Morsø Turistforening arrangerer ture, der kommer tæt på fugleområder, specielt på Sydmos. Det er vigtigt at få en dialog med ruteplanlæggeren. Det er vigtigt, at der ved genoprettede områder er fokus på benyttelse og beskyttelse helt fra projektstart.

Ad 5: Arrangementer, herunder Gråmejsernes

AABK oplyste, at der er kommet gang i et fuglestemmekursus med 12 deltagere.

AABK spørger JSK, om de skal bruge flere hjælpere i forbindelse med Vejlerne Dag den 6. juni.

AABK spørger Arrangementsudvalget med kopi til Michael Winther og Jørn Falch fra Ørneklubben, om de har tid og mulighed for at deltage i et event ved Nationalparkcenter Thy i Nr. Vorupør den 23. maj. Sabine har sagt ja til at deltage, Søren Krag kan måske overtales.

Vedrørende fugleuge i uge 39 på Viborg Bibliotek oplyste KMH, at biblioteket er i gang med planlægningen og blandt andet overvejer indlæg ved Vicky Knudsen samt et værksted. JF har tilbudt at være tovholder for DOF NV, og han og KMH har mødet med biblioteket mandag den 23. marts.

KMH oplyste, at hun har modtaget en henvendelse fra Kultur Anders angående fugletur den 21. juni om aftenen. Men hun har oplyst ham om, at tidspunktet for en fugletur ikke er optimal.

Ad 6: Naturpolitisk udvalg

DOF har modtaget en henvendelse fra DN om arbejdet med øget biodiversitet i forbindelse med genopretning af Tastum Sø – Blichers natur. MHH svarer DN, når Poul Blicher Andersen har kommenteret. MHH har ikke hørt mere om Storeå.

Ad 7: Økonomi

Ingen kommentarer.

Ad 8: Hjemmeside, Facebook og andre medier

AABK gjorde opmærksom på, at referater fra tidligere møder kan findes på følgende link:

<https://dof-nordvestjylland.dk/lokalafdelingen/referater-fra-bestyrelsesmøder>

Ad 9: Kommende møder i 2026

MHH har sendt forslag ud om mødedatoer indtil næste generalforsamling:

Onsdag den 18. marts: Ordinært møde inkl. konstituering (i Frøslev) – Er afholdt

Onsdag den 29. april: Temamøde

Tirsdag den 9. juni: Ordinært møde

Onsdag den 12. august: Temamøde

Tirsdag den 22. september: Ordinært møde

Onsdag den 28. oktober: Temamøde

Lørdag den 21. november: Projektmøde/Visionsmøde - vi når ikke et lørdagsmøde her i det tidlige forår. Måske kan næste møde igen holdes i marts 2027.

Tirsdag den 12. januar: Ordinært møde

Lørdag den 6. februar?: Generalforsamling

Han beder om, at alle gennemgår de foreslåede datoer og melder tilbage, hvis der er en dato, man er forhindret i at deltage.

Ad 10: Eventuelt

MHH mangler at svare Skarrehage på deres henvendelse om brug af deres lokaler. Er på hans to-do-liste.

Referent

Aase Busk Kristensen